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Írásbeli kérdés

Dr. Kövér László ú r
az Országgyűlés elnöke

Helybe n

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§ (2) bekezdés értelmében „Hagyjuk-e elveszni pótolhatatlan nemzeti
kincsünket, vagy várható, hogy őshonos állatfajtáink/fajaink bekerülnek az állattartás t
támogatást kapók körébe?„címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Dr. Fazekas Sándor
vidékfejlesztési miniszter úrnak.

Tisztelt Miniszter Úr !

Dr. Sipos István, mezőgazdasági vállalkozó levélben fordult hozzám, melyben többek közöt t
hangsúlyosan kérte az állattartás, s ezen belül is az őshonos állattartás támogatását, rámutatva
az általunk is ismert nehéz helyzetre.
Sipos úr a múlt év novemberében Miniszter úrhoz írt levelében még az el őző kormány álta l
hozott 38/2010 (IV . 15 .) FVM rendelet módosítását kéri, azzal, hogy erre egy fórumo n
Miniszter úr ígéretet is tett, de mindmáig intézkedés nem történt.
Sajnos az időközben megjelent változtatás nemhogy segítette volna, hanem egyenese n
akadályozza az őshonos fajok, - fajták elterjesztését, hasznosítását, ezzel csökkenti a
leghátrányosabb helyzetű térségekben a munkalehetőségeket, a kiegészítő jövedelmek
lehetőségét . Ezeknek az állatoknak az elterjesztése egy eszköz lehet a 65 % feletti
munkanélküliséggel küszködő falvak munkanélkülijei munkához, jövedelemhez jutásának, a z
állattartási kedv növelésének . Komoly lehetőségnek látszott ezen állatfajok hasznosításáva l
olyan különleges termékek előállítása, mint dióbéllel tömött pulyka, fahéjas adalékkal tömött
liba-kacsa, zelleres adalékkal hízlalt tyúkfélék, . . . stb .

Kérem Miniszter urat, szíveskedjen tájékoztatni a veszélyeztetett őshonos állattartással és
támogatásával kapcsolatos minisztériumi álláspontról .
Megjegyzem, a gazdálkodók köréb ő l már több kérdést kaptam e tárgyban, ami föltehetően az
ügyek megoldatlanságát jelzi .

Tisztelt Miniszter Úr! Kérdezem Önt :

• Mikorra várható, hogy a 2009 . 12. 31-ét követően regisztrált állományok i s
bekerülhetnek a támogatottak körébe ?

• Várható-e változás az állattenyésztés jelenlegi helyzetében? Amennyiben nem akkor,
rövid időn belül talán csak állatkerti példányok maradnak őshonos állatainkból az
egekbe kúszó takarmányárak mellett, melyek fokozottan sújtják a kell ő támogatás
nélkül a mai viszonyok között gazdaságtalanul termelő őshonos állattartást .

• Szükséges-e, kialakulhat-e a lehet őségek támogatására egy új szemlélet mind szakmai ,
mind támogatási szempontból ?
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• Kaphatnak-e a Nemzeti Földalaptól a haszonbérleti szerz ődéseknél előjogot az elit-
tenyésztők, s általában támogathatná az állattartást az intervenciós takarmányvásárlás i
lehetőség?

• Miért nem támogathatók legalább az Európai Unió által engedélyezett létszámig a
támogatandónak ítélt állatfajokra engedélyezett létszámok töredékét sem elér ő
fajtáink?

• Tervezik-e az itt vázolt igények alapján módosítani az e területet szabályozó 38/2010 .
(IV.15.) FVM rendeletet?

Fentiekből következően olyan nemzeti kincseket hagyunk elveszni, amit többé nem tudun k
pótolni .

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2011 . március 7 .

Tisztelettel :

—Vnt Sándor
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